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 ( 59) العدد رقم 



 انًىضىع انصفحت
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 تحانف انخطىط انًلاحٍت : جذاول إبحار ػاو 2024 ويٍ بٍُها يىاَئ يصزٌت ولُاة انسىٌس
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 Hapag-LloydٚOcean Network Express)ONE ) ٚYang Ming   ٠ؼُ حٌزٞ حٌظذخٌف أػخد

ٚHMM  ًحٌّظش٠ش حٌّٛحٔت ر١ٕٙخ ِٓ حٌؼخ١ٌّش حٌّٛحٔت ِٓ ػذدح   ٌظشًّ 2024 حٌّمزً ٌٍؼخَ خذِخطٗ شزىش طشى١ 

 ح  حػظزخس عخس٠ش حٌّذذػش حٌخذِخص طىْٛ أْٚ حٌّمزً ٌٍؼخَ حٌّخطؾ دخٛي ٠ظُ حْ حٌّمشس ِٓٚ ، حٌغ٠ٛظ لٕخس ١٘ٚجش

 .2024 رش٠ًا ِٓ

 فٟ اػخف١ش رذّٛلاص جذ٠ذس عفٓ طٛحجذ ػٓ 2024 ػخَ فٟ حلأدذحع أرشص أدذ : Hapag-Lloyd طشحٚ

 ِٛػذ٘خ فٟ حٌغفٓ ٚطٛي " ِٛػٛل١ش حلأوؼش حٌضِٕٟ ٚحٌجذٚي شّٛلا   حلأوؼش حٌظغط١ش ٌؼّخْ حٌخذِخص ِٓ حٌؼذ٠ذ

 .حٌذخ١ٌش حٌظشغ١ٍ١ش حٌظشٚف ظً فٟ "

 

خأٚسٚر ٚشّخي آع١خ ر١ٓ خذِخص: 

 

 FE4 خذِش - FE3 خذِش - FE2 خذِش - FP1 خذِش

 

حٌّظٛعؾ حلأر١غ ٚحٌزذش آع١خ ِٛحٔت ر١ٓ حٌؼخٍِش حٌظذخٌف خذِخص : 

 

 MD3ذِشخ - MD2 خذِش - MD1 خذِش

 

حٌغشرٟ حٌغخدً – حٌٙخدة حٌّذ١ؾ ر١ٓ حٌظذخٌف ػزش طٕف١ز٘خ ٠ظُ خذِخص : 

 

 PN2 خذِش - PN1 خذِش - PS7 خذِش - PS6 خذِش - PS5 خذِش -  PS4خذِش - PS3 خذِش - FP1 خذِش

 PN4 خذِش - PN3  خذِش -

 

(ٚحٌغ٠ٛظ رّٕخ لٕخطٟ ػزش) حٌششلٟ حٌغخدً – حٌٙخدة حٌّذ١ؾ ػزش خذِخص: 

 

 EC6 خذِش - EC5 خذِش - EC4 خذِش - EC2 خذِش - EC1 خذِش

 

حلأدّش حٌزذش ِٕطمش خخطش حلأٚعؾ ٚحٌششق آع١خ دٚي ر١ٓ خذِخص : 

 

 AR1 خذِش - AG3 خذِش - AG2 خذِش

 

حلأؽٍغٟ حٌّذ١ؾ ػزش حٌظذخٌف خذِخص : 

 

  AL5 خذِش - AL4 خذِش - AL3 خذِش - AL2 شخذِ

https://almalnews.com/%d8%aa%d8%ad%d8%a7%d9%84%d9%81-%d8%a7%d9%84%d8%a5%d9%84%d9%8a%d8%a7%d9%86%d8%b3-%d9%8a%d8%b9%d9%84%d9%86-%d8%b9%d9%86-%d8%ac%d8%af%d8%a7%d9%88%d9%84-%d8%a5%d8%a8%d8%ad%d8%a7%d8%b1-%d8%b9%d8%a7-2/
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 ِٛحطٍش ِغ حٌشّخي رذش ؽش٠ك ػزش حٌشذٓ دشوش فٟ ل١خع١ش ِغظ٠ٛخص طذم١ك ػٓ سٚط ِغجٌْٛٛ أػٍٓ

 رؼذ أخشٜ ِشس حٌّظذحٚي دجُ اسطفخع ػٛدس اٌٝ حٌظمخس٠ش أشخسصٚ 2023 آخش دظٝ حلإجّخٌٟ سطفخعا

 . غظٛعٌٍ حلأعظ ٚاسعخء "ج١ٛع١خع١ش ػٛحًِ" رغزذ 2022 ػخَ شٙذطٗ حٌزٞ حلإٔخفخع

 ٌٙزح ل١خع١خ   سلّخ   ؽٓ 17940 دٌّٛش ( ( Talnakhحٌشٚع١ش حٌشذٓ عف١ٕش عجٍض 2023 أٚحخش ٚفٟ 

  رذش ػٍٝ حٌذحخٍٟ  Dudinka ١ِٕخء ر١ٓ   "Norilsk Nickel" ٌششوش حٌظخرؼش حٌغف١ٕش ٚطٍض وّخ ،حٌؼخَ

Kara Sea Murmansk  ٍٝرذش ػ Barents  ٌٝا Murmansk حٌزؼخثغ ِٓ ؽٓ 17000 رـ ِذٍّش.  

 Norilsk" ششوش ِغ حلأِذ ؽ٠ًٛ ػمذ رّٛجذ ح٠ٌٕٚٛش رخٌطخلش طؼّلاْ ٚحٌٍظخْ حٌج١ٍذ وخعشطخ أطخدض ٚلذ

Nickel  َحٌذى١ِٛش حٌزسٞ حلأعطٛي ادحسس أػٍٕض حٌشذٕش ٘زٖ ٚطٛي ّغف ، وز١ش دذ اٌٝ حٌشدٍش ٘زٖ اطّخ 

 ِٓ ؽٓ ١ٍِْٛ 34,117 ٔمً طُ ٚرخٌّمخسٔش ،2023 ػخَ حٌزؼخثغ ِٓ ؽٓ ١ٍِْٛ 35 طجخٚصص أٔٙخ حٌشٚع١ش

  اٌٝ طش١ش حٌظمذ٠شحص فبْ ٪2.5 حٌزخٌغش حٌغ٠ٕٛش حٌض٠خدس ٚسغُ ،2022 ػخَ فٟ حٌطش٠ك ػٍٝ حٌزؼخثغ

 2.127 اٌٝ حٌض٠خدس ضطٍٚ 2023 ػخَ ٔٙخ٠ش ٚرذٍٛي حٌطش٠ك ػٍٝ ١ِٛ٠خ   ؽٓ أٌف 100 ٔمً عظٙذحفا

 .حٌغخرك حٌؼخَ ِٓ أػٍٝ ؽٓ ١ٍِْٛ

 ػٍٝ ٔمٍٙخ طُ حٌظٟٚ ؽٓ ١ٍِْٛ 34.9 حٌزخٌغ حٌغخرك حٌم١خعٟ حٌشلُ طظجخٚص أٔٙخ حلأسلخَ ٘زٖ أ١ّ٘ش ٚطشجغ

 رذش ؽش٠ك ١ِخٖ فٟ حٌزذشٞ حٌشذٓ دشوش أْ ػٍٝ حٌشٚط ٌْٛٛجحٌّغ ٠ٚئوذ ،2021 ػخَ فٟ حٌطش٠ك

 .ّٔٛح   طشٙذ حٌشّخي

 حٌغ٠ٛظ لٕخس ػٓ رؼ١ذح   حٌشذٓ دشوش ٌظذ٠ًٛ حلأجً ؽ٠ٍٛش خطش ِٓ ح  جضء ٠ؼذ ٘زح أْ ػٍٝ ٚحشذد وّخ

  رّؼ١ك Barents Sea رذش ٠ٚشرؾ ١ِلا   3452 ِٓ أوؼش ؽٌٛٗ ٠زٍغ حٌزٞ حٌشّخي رذش ؽش٠ك ٚطؼض٠ض

Bering Strait، ِٓٚ فٟ ؽٓ ِلا١٠ٓ 7 ِٓ ضحسطفؼ حٌطش٠ك ٘زح طغظخذَ حٌظٟ حٌزؼخثغ دجُ أْ حٌٛحػخ 

 .حٌغخرك حٌغٛف١١ظٟ حلإطذخد دىُ طذض ػخِخ   36 ِٕز أٞ 1987 ػخَ

 حٌطخلش ٌض٠خدس خطؾ اٌٝ ٠ش١ش حٌشّخي رذش ؽش٠ك ػٍٝ دحثُ ػزٛس رذء ػٍٝ حٌّٛحفمش أْ رخٌزوش ٚحٌجذ٠ش

 ،2030 ػخَ رذٍٛي ؽٓ ١ٍِْٛ 110ٚ 2024 ػخَ رذٍٛي ؽٓ ١ٍِْٛ 80 ٌظغظٛػذ حٌظذظ١ش ٌٍز١ٕش حلإعظ١ؼخر١ش

 .ع٠ٕٛخ   حٌزؼخثغ ِٓ ؽٓ ١ٍِْٛ 220 طذم١ك سٚع١خ ٘ذف ٠ٚزٍغ

 

 

 

 طزٌك بحز انشًال  ٍرلى لٍاسً جذٌذ نشحٍ انبضائغ ػ: روسٍا 
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As of the last week of 2023, Russian officials were claiming to have reached a record level 

of cargo moving along the Northern Sea Route while expecting to continue to increase the 

total to the end of the year. The reports are saying that volumes recovered from the 2022 

downturn which was due to “geopolitical factors” and laying the groundwork for the 

continued expansion of the route. 

On the night of December 20-21, the Talnakh(17,940 dwt), a Russian cargo ship, established 

the record for the year. The vessel which operates for Norilsk Nickel between the inland 

port of Dudinka on the Kara Sea and Murmansk on the Barents arrived in Murmansk 

carrying 17,000 tons of cargo.  

The trip was in part made possible by two of FSUE Atomflot’s nuclear icebreakers which 

operate under long-term contract to Norilsk Nickel. The vessels were required to lay and 

maintain a channel from Dudinka along the Yenisei River to the Kara Sea. It was one of 730 

vessel supports provided by the icebreakers in 2023, which is up from 653 in 2022. 

With the arrival of the cargo, FSUE Atomflot reports they surpassed 35 million tons of 

cargo transported on the route in 2023. By comparison in 2022, 34.117 million tons of cargo 

were moved on the route. While it is a 2.5 percent increase year-over-year, they report that 

the target is to move 100,000 tons a day on the route. By the end of 2023, they expect the 

increase could reach 2.127 million tons over last year. 

The figure is also significant because it also passed the previous record of 34.9 million tons 

transported along the route in 2021. They contend that freight traffic in the waters of the 

Northern Sea Route is showing stable growth. 

Russian officials highlight that it is part of the long-term plan to redirect cargo from the 

Suez Canal and grow the Northern Sea Route, which is over 3,452 miles long connecting 

the Barents Sea and the Bering Strait. They highlight that the route has grown from 7 

million tons of cargo 36 years ago, in 1987, under the old Soviet Union. 

President Vladimir Putin has named the growth of the Northern Sea Route as one of 

Russia’s top priorities. In addition to the approval to begin year-round transit on the route, 

they point to plans to increase the infrastructure capacity to accommodate 80 million tons 

by 2024 and 110 million tons by 2030. Russia’s goal is to reach 220 million tons of cargo 

transported annually on the Northern Sea Route. 

 

Russia Claims New Record for Cargo on the Northern Sea Route 

29 Dec 2023 
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  Antwerpًٍُاء بيٍ خطت الإستثًار إستكًال انًزحهت انثانثت : بهجٍكا 

 يهٍىٌ ٌىرو 200بمًٍت 

١ٍِتْٛ ٠تٛسٚ فتٟ  200عتظؼّخس رم١ّتش اخطتش ِتٓ عتظىّخي حٌّشدٍتش حٌؼخٌؼتش اػتٓ DP World  أػٍٕتض شتشوش

  .فٟ ِذطظٙخ حٌخخطش سربػخفش سحفؼخص جذ٠ذ Antwerp  ١ِٕخء

 : طشغ١ً سحفؼخص ِٚؼذحص جذ٠ذس ِٕٙخ  Antwerpعظؼّخسحص فٟ شٍّض حلإد١غ 

3 ٓسحفؼخص جغش٠ش ٌظذ١ًّ ٚطفش٠غ حٌغف 

 6  حٌذخ٠ٚخص ٌشص أٚطِٛخط١ى١شسحفؼخص 

 رّذشوخص حٌٛلٛد ٚحٌىٙشرخءدخِلاص دخ٠ٚخص جغش٠ش 

عتٕٛحص طٙتذف اٌتٝ ططت٠ٛش ٚطذتتذ٠غ  6عتظؼّخس٠ش ِتذطٙخ اِتٓ خطتتش  ح  طؼتذ ٘تزٖ حٌز١ٕتش حٌظذظ١تش حٌجذ٠تذس جتضءٚ

 . Antwerp ر١ّٕخء  Deurganckdokفٟ ِٕطمش  Gateway Antwerp Terminal ٚطٛع١غ ِذطش

ِتٓ طتذحٚي ِتخ ٠متشد ِتٓ ١ٍِتْٛ دخ٠ٚتش اػتخف١ش ػٍتٝ ٔفتظ  DP World عظؼّخسحص عظظّىٓٚرفؼً ٘زٖ حلإ

  .زؼخػخصٔعظخذحَ حٌطخلش حٌخؼشحء ٚطم١ٕخص طم١ًٍ حلإبحٌّغخدش ر

 طذتخد حلأٚسٚرت١ٍِٟتْٛ ٠تٛسٚ  رتذػُ ِتٓ حلإ 200عظؼّخس حٌخؼشحء رم١ّش طغظّش خطش حٌظط٠ٛش ٚحلإٛف عٚ

  ZPMC جذ٠ذط١ٓ ِٓ  ظ١ٓخلاي ٘زٖ حٌّشدٍش ع١ظُ شذٓ آخش سحفؼظ١ٓ جغش٠ٚ

(Shanghai Zhenhua Heavy Industries Company Limited ) اٌتتٝ ١ِٕتخء Antwerp  ِٓتت

فتتتٟ  DP World ١ٌظتتتً حٌؼتتتذد حٌٕٙتتتخثٟ ٌشحفؼتتتخص حٌجغتتتش ػٍتتتٝ سطتتت١ف 2024حٌظتتت١ٓ فتتتٟ طتتت١ف 

Deurganckdok   ٌٝختلاي ِٕٙتخ  8سحفؼش أٚطِٛخط١ى١ش أخشٜ ٚع١ظُ رٕخء  24سحفؼش وّخ ع١ظُ اػخفش  15ا

2024 

ٌخذِخص أخشٜ طؼضص حٌىفخءس ٚحلأِٓ ِؼتً ططز١تك عتخثمٟ  ح  عظؼّخسحص ػمذ ادخخي حٌّذطش ِئخشطؤطٟ ٘زٖ حلإ

  .عظلاَ حٌذخ٠ٚخصحٌشخدٕخص ٚطىٌٕٛٛج١خ ِغخ رظّخص حلأطخرغ لإ

ِتٓ دتخِلاص  خ  طٛفش حٌشحفؼخص حلأٚطِٛخط١ى١ش عتؼش اػتخف١ش د١تغ ٠ّىٕٙتخ طتذحٚي حٌذخ٠ٚتخص أػٍتٝ ٚألتشد ِؼتٚ

حٌجغش حٌظم١ٍذ٠ش ٚ٘ٛ ِخ ٠ّؼً ١ِتضس ٌّذطتخص حٌّتٛحٔت حٌظتٟ طؼتخٟٔ ِتٓ ػتغٛؽ حٌغتؼش رخلإػتخفش اٌتٝ عتٌٙٛش 

 ػظزخس٘خ حٌّذطش حٌٛد١ذس حٌظٟ طّظٍه ٘زٖ حٌظىٌٕٛٛج١خ بٚر رخٌىٙشرخء خ  طؼًّ حٌشحفؼخص أ٠ؼٚعظخذحَ حلإ

 

حٌّذطتتش حلأوؼتتش طتتذحلش ٌٍز١جتتش فتتٟ ١ِٕتتخء  Antwerp Gateway طؼتتذ عتتظخذحَ حٌىٙشرتتخء حٌٌّٛتتذس ِذ١ٍتتخ  برٚ

Antwerp  ٔزؼخػتخص ػتخٟٔ أزؼخػخص حٌىشر١ٔٛتش ١ٌٍّٕتخء طم١ٍتً وّخ أطخح طذ٠ًٛ حٌؼ١ٍّخص اٌٝ وٙشرخء ٚطم١ًٍ حلإ

حٌٙتذف حٌٕٙتخثٟ طذم١تك أوغ١ذ حٌىشرْٛ ٌىً دشوش دخ٠ٚش رّمذحس حٌٕظف فٟ ػّتخٟٔ عتٕٛحص فمتؾ ِّتخ ٠ؼتّٓ 

 .2050حٌّظّؼً فٟ حٌٛطٛي اٌٝ طخفٟ حٔزؼخػخص وشر١ٔٛش طفش٠ش رذٍٛي ػخَ  DP World ٌششوش

https://en.portnews.ru/news/357688/ 

 2023دٌسًبز  19

https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
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DP World adds a new stacking crane module at its terminal in Antwerp and 

completes the third phase of a €200 million-investment plan, according to the 

company's release. 

The end-to-end supply chain solutions provider commissioned new cranes and 

equipment in Antwerp this year; three quay cranes to load and unload ships, six 

automatic stacking cranes and 9 hybrid straddle carriers (container lifts). This new 

infrastructure is part of a six-year investment plan for modernisation, 

decarbonisation and expansion of the Antwerp Gateway Terminal at the 

Deurganckdok area in the Port of Antwerp. 

In 2026, DP World will be able to stack nearly 1 million additional containers on 

the same surface area, using 100% green energy and emission-reducing technology 

- thanks to these investments. 

The €200-million green investment and improvement plan – supported by the 

European Union – will continue next year under the leadership of incoming CEO 

Nawaf Abdulla. During this phase, two final new ZPMC cranes will be shipped to 

the port of Antwerp from Changxing, China and will arrive in summer 2024, This 

will bring the final number of quay cranes on the DP World quay at the 

Deurganckdock to 15, Another 24 automatic stacking cranes will also be added, 8 

of which will be constructed next year. 

These investments follow the terminal's recent introduction of other efficiency and 

security- boosting services, such as an app for truck drivers and fingerprint 

scanning technology for container collection. 

Automatic stacking cranes create extra capacity as they can stack containers higher 

and closer together than traditional straddle carriers, an advantage for terminals in 

a port with capacity constraints. In addition to the convenience they offer, the 

cranes also operate on 100% electricity. As the only terminal with this technology, 

using 85% locally generated electricity, Antwerp Gateway is the greenest terminal 

in the port of Antwerp. Electrification and decarbonisation of operations allowed 

the port to cut its CO2 emissions per container movement by half in just eight 

years, ensuring that it plays its part in DP World's ultimate goal of becoming net 

zero by 2050. 

DP World completes third phase of Antwerp investment plan  -Belgium 

million200 €worth  

19 Dec 2023 

https://en.portnews.ru/news/357688/ 

http://en.portnews.ru/companies/shanghai_zhenhua_heavy_industry_co_ltd_zpmc/
http://en.portnews.ru/companies/shanghai_zhenhua_heavy_industry_co_ltd_zpmc/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
https://en.portnews.ru/news/357688/
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 شحٌفٛحو ٌظخدسحص ِخظظش جذ٠ذس ِٛع١ّش خذِش اؽلاق ػٓ CMA CGM أػٍٕض

 .حٌشّخ١ٌش أِش٠ىخ اٌٝ حٌّغشد ِٓ ٚحٌخؼشٚحص

 

 :  ٠ٍٝ وّخ حٌخذِش ىْٛط ٚعٛف

 

 Philadelphia ، حٌّظذذس ٌٛلا٠خصح - ٠ٛ١ٔٛسن ، وٕذح -  Halifax ، حٌّغشد -    حٌّظٛعؾ ؽٕجش

 – ، حٌّظذذس حٌٛلا٠خص  Savannah – ، حٌّظذذس حٌٛلا٠خص Norfolk –  ، حٌّظذذس حٌٛلا٠خص - 

Charleston  حٌّغشد -  حٌّظٛعؾ ؽٕجش ، حٌّظذذس حٌٛلا٠خص . 

 

  ٠ٕخ٠ش ِٓ حٌظخعغ ​​فٟ حٌّظٛعؾ ؽٕجش ١ِٕخء ِٓ ٌٍخذِش حلإفظظخد١ش حٌشدٍش طٕطٍك أْ حٌّمشس ِٚٓ

 .ِىخفجش دخ٠ٚش 15,128 رغؼش دخ٠ٚخص عف١ٕش ٟٚ٘ Chile CMA CGM ؽش٠ك ػٓ 2024

 

  طغظغشق ر١ّٕخ أ٠خَ عزؼش عظغظغشق  Halifax– حٌّظٛعؾ ؽٕجش ِٓ حٌشدٍش أْ اٌٝ CMA ٚأشخس

 . Philadelphia اٌٝ ١٣َٛ٠

 

 افش٠م١خ ٚجٕٛد ٚغشد آع١خ فٟ خذِخطٙخ طجذ٠ذ ػٓ CMA CGM أػٍٕض 2023 ٔٛفّزش ٚخلاي

 2023 د٠غّزش ِٓ حلأٚي حلأعزٛع ِٓ اػظزخسح  

 

 FAL1 خذِخص ػٍٝ طغ١١شحص CMA CGM ٔفزص حلأخ١شس ح٢ٚٔش فٟ أٔٗ رخٌزوش حٌجذ٠شٚ

ٚFAL3 ٟحٌظشغ١ٍ١ش حٌىفخءس ٌشفغ أٚسٚرخ شّخي ِغ آع١خ طشرؾ حٌظ. 

CMA CGM   :ق خذيت جذٌذة يٍ انًغزب إنى أيزٌكا انشًانٍتطلاإ 

 2023دٌسًبز  22 
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CMA CGM has announced it will launch a new seasonal service dedicated to 

exports of fruits and vegetables from Morocco to North America. 

 

The NAMEX service will have the following port rotation: 

 

Tanger Med (Morocco) – Halifax (Canada) – New York (US) – Philadelphia (US) 

– Norfolk (US) – Savannah (US) – Charleston (US) – Tanger Med . 

 

The inaugural voyage of the service, set to begin from the port of Tanger Med on 

9 January, will feature the CMA CGM Chile, a containership with a capacity of 

15,128 TEU. 

 

The French shipping line noted that Tanger-Halifax will need seven days and 

Tanger- Philadelphia will need 13 days. 

 

Last month, CMA CGM announced the revamping of its Asia West Africa & 

South Africa Services effective first week of December. 

 

More recently, CMA CGM implemented changes on its FAL1 and FAL3 services 

connecting Asia with North Europe to improve operational efficiency.  

Morocco -CMA CGM launches new service from Morocco to 

North America 

22 Dec 2023 

https://www.porttechnology.org/news/cma-cgm-launches-new-service-from-

morocco-to-north- america/ 
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 فٟ رخسص٠ٓ ِٚشغ١ٍٓ ِٚغخ١ّ٘ٓ ِظٕؼ١ٓ ٠ؼُ ػخٌّٟ طذخٌف ٟٚ٘ - (One Sea) جّؼ١ش أػٍٕض

 Cosoco)  ششوش ٔؼّخَا ػٓ - ٚحٌزحط١ش ٚح١ٌ٢ش حٌشل١ّش ٚحلأٔظّش حٌزذشٞ حٌٕمً طىٌٕٛٛج١خ

Shipping Technology) ٌٝػؼ٠ٛظٙخ ا.  

 ِجّٛػش ؽٛسص د١غ حٌزذشٞ حٌظىٌٕٛٛجٟ رظىخسحلإ ِجخي فٟ ل٠ٛش رّىخٔش Cosoco ٚطظّظغ

  .حٌم١خدس رحط١ش حٌغفٓ طشغ١ً طذػُ حٌظٟ حٌظم١ٕخص ِٓ ِظٕٛػش

 ح٢ٌٟ حٌزذشٞ رخٌٕمً ٌٍٕٙٛع حٌجّؼ١ش جٙٛد طؼض٠ض فٟ رخزشحطٙخ حٌششوش عظغخُ٘ حٌخطٛس ٚرٙزٖ

  ٚحٌزحطٟ

 

 ػّٓ cosoco رششوش ٚحٌظشد١ذ عؼخدطٙخ ػٓ one sea  ٌجّؼ١ش حٌؼخِش حلأ١ِٓ طشدضٚ

 أٔذخء ِخظٍف ِٓ ِّؼ١ٍٓ ِشخسوش ٚطّؼً 2023 خلاي خ  ٍِذٛظ ح  ّٔٛ جّؼ١شحٌ شٙذص وّخ حٌششوخء

 فٟ ٌٍجٙٛد شخًِ طٕخػٟ ِٕظٛس ٚطٛف١ش حٌؼًّ اػشحء فٟ لظٜٛ أ١ّ٘ش حٌؼخٌّٟ حٌشذٓ لطخع

 حٌزذشٞ حٌٕمً عٍغٍش ِظذحدا ػٍٝ ٚحٌظم١ٕخص حٌمٛحػذ طط٠ٛش

 

 اِىخٔخص طٛع١غ فٟ شحٌشغز ػcosocoٓ فٟ ططٕخػٟحلإ حٌزوخء ططز١مخص ادحسس طشدض وّخ

 حٌزٞ حٌٛلض فٟ ، ٚحٌىفخءس ٚحلاعظذحِش حٌغلاِش طؼض٠ض شؤٔٙخ ِٓ دٍٛي ٚطط٠ٛش حٌزذش٠ش حٌظىٌٕٛٛج١خ

 . حٌذٌٟٚ ٌٍظؼخْٚ حٌذ١ٛٞ حٌذٚس ٠زشص خ  ٍِذٛظ خ  طغخسػ حٌم١خدس رحط١ش حٌغفٓ طىٌٕٛٛج١خ ططٛس ف١ٗ ٠شٙذ

 حٌظٕخػش طذذ٠خص ِؼخٌجش فٟ ٌٍظؼخْٚ حٌّظٍذش لأطذخد ِظىخٍِش ِٕظش   one sea جّؼ١ش طٛفشٚ

 حٌم١خدس رحط١ش ٌٍغفٓ حٌذ١ٌٚش حٌمٛحػذ طط٠ٛش فٟ ٚحٌّغخّ٘ش

 

 حٌظىٌٕٛٛج١خ ِجخي فٟ حٌشحثذس حٌؼخ١ٌّش حٌششوخص ِٓ ح  ػذد خ  دخ١ٌ طؼُ one sea أْ رخٌزوش ٚحٌجذ٠ش

 : رٌه فٟ رّخ حٌزذش٠ش

ABB, Avikus, Cargotec, Finnpilot Pilotage, Fintraffic, ELTA, Groke 

Technologies, Haltian, Kongsberg, MAHI,Monohakobi Technology 

Institute (MTI), Orca AI and Tietoevry 

 

 ٔذٛ جٙٛد٘خ ٠ٚذفغ حٌجّؼ١ش لذسحص ١ٌؼضص حٌّجّٛػش ٘زٖ اٌٝ " cosoco" ششوش حٔؼّخَ ٠ٚؤطٟ

 . حٌّغظمزً فٟ ِٚظىخًِ آٌٟ رذشٞ ٔمً ٌٕظخَ حٌلاصِش حٌظشٚف ط١ٙجش فٟ حٌّظّؼً ٘ذفٙخ طذم١ك

 

 
 Cosoco : إنى جًؼٍتالإَضًاو"One Sea"  نذػى تطىر انسفٍ انذاتٍت   

 2023دٌسًبز   22
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Shipping Technology joining One Sea Cosoco 

Cosoco Shipping Technology, a subsidiary of Cosoco Shipping, has announced 

it is joining in One Sea autonomous shipping association, the first member 

from China. 

Cosoco Shipping Technology has strong advantages in maritime technology 

innovation and has developed a variety of technologies supporting autonomous 

vessel operation.  

One Sea Secretary General, Sinikka Hartonen, said: “We are delighted to 

welcome Cosoco Shipping Technology to the One Sea Association. Over the 

last 12-months, One Sea has continued to grow and as an international 

association, representation from across the global shipping sector has been key 

to providing a comprehensive industry perspective to our work related to rule 

and technology development throughout the maritime transport chain.” 

“At Cosoco Shipping Technology, our mission is to push the boundaries of 

maritime technology and develop solutions that have the power to enhance 

safety, sustainability and efficiency. At a time when autonomous shipping 

technology continues to develop at pace, international collaboration is 

essential, and One Sea provides an established platform for stakeholders to 

come together to address industry challenges and contribute to the development 

of international regulations for Maritime Autonomous Surface 

Ships )MASS(,” according to AI Applications Department of Cosoco Shipping 

Technology. 

One Sea Association is a non-profit global alliance of leading commercial 

manufacturers, integrators and operators of maritime technology, digital 

solutions and automated and autonomous systems, promoting the 

implementation and creation of conditions needed for an automated and 

autonomous maritime transport system.   

ABB, Avikus, Cargotec, Finnpilot Pilotage, Fintraffic, ELTA, Groke 

Technologies, Haltian, Kongsberg, MAHI,Monohakobi Technology 

Institute (MTI), Orca AI and Tietoevry are the members of One Sea. 

22 Dec 2023 
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Competition 

 انًُافست
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 حٌٕمً ٚصحسس ِغ رخٌظؼخْٚ جذ٠ذس ػمٛد أسرؼش  "MAWANI" حٌغؼٛد٠ش ٌٍّٛحٔت حٌؼخِش ح١ٌٙجش أرشِض

  ٚحٌٕمً حٌظجخسس طؼض٠ض رٙخ طغظٙذف خطٛسو ؛ ٌٍخظخظش حٌٛؽٕٟ ٚحٌّشوض حٌٍٛجغظ١ش ٚحٌخذِخص

 266) عؼٛدٞ ريال ح١ٌٍّخس طجخصٚص اجّخ١ٌش رم١ّش . ٚحٌظ١ّض ٌٍىفخءس حٌؼخ١ٌّش حٌّؼخ١٠ش ٌظٛحفك حٌزذشٞ

 .(أِش٠ىٟ دٚلاس ١ٍِْٛ

 Zamil Marine Services Company ٚNaghi Marine ِؼً حٌّجخي فٟ سحثذس ششوخص ٚطؼُ

Company ِٛحٔت ػّخ١ٔش فٟ ِظٕٛػش رذش٠ش خذِخص طٛف١ش رٙذف.  

 طمذ٠ُ " Zamil Marine Services Company" ششوش عظظٌٛٝ حٌزذش٠ش حٌخذِخص ػمٛد ٚرّٛجذ

 فٙذ حٌٍّه ١ِٕٚخء حٌخ١ش سأط ١ِٕٚخء جخصحْ ١ِٕٚخء حلإعلاِٟ جذس ١ِٕخء ِٓ وً فٟ رذش٠ش خذِخص

 . حٌظجخسٞ حٌجز١ً ١ِٕٚخء حٌجز١ً فٟ حٌظٕخػٟ

 فٟ ػزذحٌؼض٠ض حٌٍّه ١ِٕخء فٟ حٌخذِخص طمذ٠ُ  "Naghi Marine Company"ششوش عظظٌٛٝ ر١ّٕخ

 . زغ٠ٕ فٟ حٌظٕخػٟ فٙذ حٌٍّه ١ِٕٚخء حٌظجخسٞ ٠ٕزغ ١ِٕٚخء حٌذِخَ

 طؤع١ظ اٌٝ طٙذف ٚحٌظٟ حٌٍٛجغظ١ش ٚحٌخذِخص ٌٍٕمً حٌٛؽ١ٕش حلإعظشحط١ج١ش ِغ حلأ٘ذحف طٍه ٚطظّخشٝ

 ِغ ٠ظّخشٝ رّخ حٌٍٛجغظ١ش حٌخذِخص لطخع ٚطؼض٠ض فؼخٌش ٌٛجغظ١ش ٚخذِخص حٌّٛحٔت ِٓ ل٠ٛش شزىش

 . 2030 حٌٍّّىش سإ٠ش

 : اٌٝ طٙذف حٌؼمٛد ٘زٖ أْ ػٍٝ حٌٍٛجغظ١ش ٚحٌخذِخص حٌٕمً ٚص٠ش ٚشذد

حٌغؼٛد٠ش ٌٍّٛحٔت حٌظٕخفغ١ش حٌمذسس شٚطم٠ٛ حٌخخص حٌمطخع ششحوخص ض٠طؼض 

جذ٠ذس ٚدذس 44 فٟ حلإعظؼّخس خلاي ِٓ حٌزذش٠ش حلأطٛي ذ٠ٚطجذ حٌظشغ١ٍ١ش حٌىفخءس ١ٓطذغ 

ُحلإِذحد عٍغٍش ٚطؼض٠ض حلإلظظخدٞ حٌّٕٛ دػ 

ٚحٌخذِخص حٌٕمً ِجخي فٟ حٌخخص حٌمطخع طّى١ٓ ٔذٛ طٛجٙخ   حٌؼمٛد ٘زٖ طؼىظ رٌه ػٍٝ لاٚسػ 

 فٟ عؼٛدٞ ريال ١ٍِخس 17 طزٍغ حٌظٟ حٌؼخّش حٌّغخّ٘ش ِٓ ٠ظؼخ ِخ ٚ٘ٛ حٌٍٛجغظ١ش

 2023 ػخَ ِٓ حلأٚي حٌٕظف خلاي حٌّششٚػخص

ٚاسطمخء جذ٠ذس شذٓ خطٛؽ جزد رٙذف أخشٜ رذش٠ش ٚدذس 17 ٚ جذ٠ذس لخؽشس 27 ادخخي 

 ػزش %45 رٕغزش حٌّغخػذس ػ١ٍّخص صِٓ فٟ وز١ش ذغ١ٓط ، حٌذ١ٌٚش حٌّؼخ١٠ش ٌظٍز١ش حٌّٛحٔت لطخع

 حٌؼّخ١ٔش حٌّٛحٔت

 ٚحٌخذِخص حٌٕمً لطخع فٟ حٌخظخظش ػٍٝ حلإششحف ٌجٕش اششحف طذض حٌؼمٛد ٘زٖ ْأ رخٌزوش ٚحٌجذ٠ش

 رذش٠ش خذِخص طٛف١ش خلاي ِٓ ػخ١ٌّخ   حٌغؼٛدٞ حٌّلادش لطخع طط٠ٛش اٌٝ طغؼٝ ٚحٌظٟ حٌٍٛجغظ١ش

 ٚٔمً حٌظٍٛع ِٚىخفذش ٚحلإٔمخر حٌغطظ ِؼً ِغخٔذس خذِخص اٌٝ رخلإػخفش ٚحٌشعٛ حٌمطش ِؼً أعخع١ش

 .حٌزذش٠ش حٌٛدذحص ٚط١خٔش حٌٛلٛد ٚاِذحد حٌطخلُ

 

MAWANI :ػمىد بأكثز يٍ يهٍار ريال نتطىٌز انخذياث انبحزٌت فً ثًاٍَت يىاَئ   

 2023 دٌسًبز   25
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Saudi Ports Authority (Mawani) has signed four contracts in cooperation with the Ministry of Transport and 

Logistic Services and the National Center for Privatization, in bid to elevate Saudi ports' appeal for trade, 

aligning them with global standards of efficiency and competence. 

The deal, worth over SAR1 billion ($266 million), involving key entities Zamil Marine Services Company and 

Naghi Marine Company, is aimed at providing diverse maritime services across eight Mawani ports, reported 

SPA. 

It was inked at Dammam under the patronage of Governor of the Eastern Region, Prince Saud bin Naif bin 

Abdulaziz, and in the presence of Minister of Transport and Logistic Services and Chairman of the Saudi Ports 

Authority, Eng. Saleh bin Nasser Al-Jasser. 

As per the marine services contracts, Zamil Marine will be responsible for providing marine services at the 

Jeddah Islamic Port, the Jazan Port, the Ras Al Khair Port, King Fahd Industrial Port in Jubail, and Jubail 

Commercial Port, while Naghi Marine will take care of King Abdulaziz Port in Dammam, Yanbu Commercial 

Port, and King Fahd Industrial Port in Yanbu. 

Highlighting the government's commitment, the Governor of the Eastern Region emphasized the support from 

King Salman bin Abdulaziz Al Saud, and the guidance of His Royal Highness Prince Mohammed bin Salman 

bin Abdulaziz Al Saud, Crown Prince and Prime Minister, towards projects advancing Saudi ports' global 

prominence, stated the report. 

This endeavour aligns with the national transport and logistics strategy, aiming to establish a robust port 

network, efficient logistics services, and bolster the logistics industry in line with Saudi Vision 2030. 

The Minister of Transport and Logistic Services underscored that these contracts expand private sector 

partnerships, fortify the competitive edge of Saudi ports, enhance operational efficiency, and rejuvenate 

maritime assets through investments in 44 new units. These initiatives are geared towards supporting economic 

growth and reinforcing the supply chain. 

Moreover, these contracts signify a drive to empower the private sector in transportation and logistics, 

exemplified by the substantial SAR17 billion participation in privatization projects in the first half of 2023, 

stated Al-Jasser. 

The Minister emphasized the ongoing commitment to increase investment opportunities across the 

transportation and logistics system, fostering local participation and achieving the goals set by Saudi Vision 

2030. 

Mawani pointed out that these contracts aim to elevate the Kingdom's regional and global competitiveness by 

leveraging port potential in value-added investment projects. 

Emphasizing the significance of maritime services contracts, he outlined their role in strengthening the 

maritime transport sector, diversifying the Kingdom's economy, and improving international performance 

indicators. 

CEO of the National Center for Privatization, MohanadBasudan, emphasized the comprehensive collaboration 

and interaction between the privatization system and transportation and logistics services. 

He highlighted the keen interest and competitive engagement from both local and international investors in the 

proposed privatization and partnership projects, aiming to enhance service quality and operational efficiency, 

reported SPA. 

These contracts aim to introduce 27 new tugboats and 17 other maritime units, attracting new shipping lines and 

elevating the ports sector to meet international standards. They also aim to significantly improve assistance 

operation times by 45% across the eight ports. 

Additionally, under the supervision of the Privatization Supervisory Committee in the Transport and Logistics 

Sector, these contracts seek to advance the Saudi marine sector globally by providing essential maritime 

services like towing, mooring, and berthing, as well as auxiliary services like diving, rescue, pollution control, 

crew transportation, fuel supply, and maintenance of marine units.  

Saudi Arabia - Mawani seals $266mln marine services contract for 

Saudi ports 
25 Dec 2023 
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 حٌخطٛؽ رخذِخص حٌظٛٔغ١ش حٌغٛق سرؾ شؤٔٙخ ِٓ جذ٠ذس ٔمً ٚع١ٍش ػٓ MAERSK ششوش أػٍٕض

 .ٚآع١خ حلأٚعؾ ٚحٌششق أٚسٚرخ ٚاٌٝ ِٓ حٌشث١غ١ش

  عف١ٕش  رٛحعطش طشغ١ٍٙخ ٠ظُٚ ح  ِئخش رذأص حٌجذ٠ذس حلأعزٛػ١ش حٌخذِش أْ اٌٝ MAERSK ٚأشخسص

RoRo حٌّذٛسٞ ٚح١ٌّٕخء سحدط ١ِٕخء ر١ٓ ِخظظش Cagliari ٌخذِش طمذ٠ُ اٌٝ رخلإػخفش ١خا٠طخ 

  .ٚطٛٔظ حٌّغشد ر١ٓ أعزٛػ١ش

 ِٓ حٌؼزٛس أٚلخص حٌغفش طىٍفش ِٓ طمًٍ حٌجذ٠ذس حٌخذِخص أْ  MAERSK ِز١ؼخص سث١ظ أػٍٓ ٚلذ

 . قحٌغٛ ٘زح فٟ حٌظٛس٠ذ علاعً اٌٝ ٚحٌىفخءس حٌّٛػٛل١ش اػخفش ِغ وز١ش رشىً طٛٔظ ٚاٌٝ

 ١ِٕخء فظخ اػخدس ِغ 2024 ٠ٕخ٠ش ِٓ اػظزخسح   حٌجضحثش ِٓ حٌششلٟ حٌجضء شرؾٌ حٌفشطش ٠ظ١خ وّخ

  .حٌّظٛعط١ش حٌز١ٕ١ش حٌظجخسس ع١ؼضص ِّخ ػٕخرش

 

 ١ِٕخء  اٌٝ ٌٍٛطٛي أعزٛػ١خ   سحدط طٛٔظ ١ِٕخء عظغخدس شٚسٚحٌ عف١ٕش فبْ MAERSK ٌـ ٚؽزمخ  

-Cagliari حٌّغشد - ؽٕجش ١ِٕخء ػُ ا٠طخ١ٌخ.  

 فٟ ٌٍؼّلاء حٌّؼخفش حٌم١ّش رحص حٌخذِخص ِٓ شخٍِش ِجّٛػش رظمذ٠ُ MAERSK ششوش لخِض ٚلذ

 less than container load cargo (LCL) جٛٞ ٚشذٓ ِغظٛدع طٛف١ش رٌه فٟ رّخ طٛٔظ

 .* 4PL solutions & حٌظٛس٠ذ عٍغٍشٚ

 ؼذط   حٌّغظٛدػخص ٚخذِخص ٚحٌظؤ١ِٓ حٌذحخٍٟ ٚحٌٕمً حٌجّخسن خذِش أْ اٌٝ MAERSK ٚأشخسص

 ػٍٝ طؼًّ حٌظٟٚ حلأخشٜ حٌّظىخٍِش حٌٍٛجغظ١ش حٌخذِخص ِٓ حٌّظغٍغٍش حٌٍٛجغظ١ش حٌخذِخص ِٓ

  .حٌؼّلاء اسػخء

 Alfa ششوش ِٓ FCM ح١ٌّؼخٔٛي ٚلٛد اِذحد ٔظخَ اخظخسص MAERSK أْ رخٌزوش ٚحٌجذ٠ش

Laval  ٖحٌذخ٠ٚخص عف١ٕش رظشغ١ً ع١غّخ ٚحٌزٞ ح١ٌّؼخٔٛي ظذ٠ًٌٛ ّششٚعو حٌشحثذ ٔظخِٙخ ربػظزخس. 

   Cagliariويٍُاء  يٍُاء رادسبٍٍ خذيت أسبىػٍت : إٌطانٍا  - تىَس 

 2023دٌسًبز  20

https://www.porttechnology.org/news/maersk-introduces-weekly-service-to-the-port-

of-tunis-rades/ 

 PL solutions4: 

 :حٌظٕخػ١ش ٌٚذ٠ٙخ حٌخزشس فٟ ٟ٘ ششوش ِذ١ٍش ِظخظظش فٟ حٌظٛص٠غ حٌظٕخػٟ ٚحٌخذِخص 

حلأػّخي حٌّؼذ١ٔش 

ٚMRO ( ٚحٌؼ١ٍّخصحٌظ١خٔش ٚحلإطلاح) 

ِغظٍضِخص حٌغلاِش 

ادحسس حٌّشخس٠غ 
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MAERSK introduces weekly service to the Port of Tunis Rades 

20 Dec 2023 

https://www.porttechnology.org/news/maersk-introduces-weekly-service-to-the-port-of-

tunis-rades/ 

A.P. Moller – Maersk (Maersk) has announced a new transport option that would 

connect the expanding Tunisian market to its mainliner services to and from 

Europe, the Middle East, and Asia. 

Maersk noted that the new weekly service started recently and is operated with a 

dedicated RoRo vessel between the Port of Rades and the connecting hub port of 

Cagliari in Italy. Furthermore, the weekly service offers a good connection 

between Morocco and Tunisia. 

Ruben Moratinos, Maghreb Head of Sales at Maersk, said: “Our new offering is 

reducing the transit times to and from Tunisia significantly while also adding 

reliability and efficiency to the supply chains of our customers in this important 

market. 

“This new solution will also allow us to connect the Eastern part of Algeria as 

from January 2024 with the reopening of the port of Annaba which will boost the 

Intra-Mediterranean trade.” 

According to Maersk, the RoRo vessel will leave the Port of Tunis Rades 

(Tunisia) every Friday evening, calling the Cagliari (Italy) on Saturday and 

connecting with our hub Port in Tangier (Morocco) on Thursday. 

Maersk has built a comprehensive range of value-added services for customers in 

Tunisia, including the provision of a bounded warehouse, airfreight, less than 

container load cargo (LCL), supply chain, and 4PL solutions. 

Maersk noted that customs service, inland transportation, insurance, depot 

services, and cold chain logistics are some of the other integrated logistics 

services that improve customer satisfaction. 

In December, Maersk announced its plan to launch the first of its 18 large 

methanol-enabled vessels currently on order. 

Furthermore, Maersk chose Alfa Laval's FCM Methanol fuel supply system for its 

pioneering methanol conversion project, which will allow the containership 

Maersk Halifax to run on methanol fuel.  
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Future Vision 

 َظزة يستمبهٍت
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 حٌّٛحطفخص لإعظ١فخء عظؼٕخث١شا جٍغش (PAV) فخٌٕغ١خ ١ِٕخء ١٘جش ادحسس ِجٍظ ػمذ

 فٟ طمغ عٛف ٚحٌظٟ ، حٌجذ٠ذس حٌّذطش ٌّٕخلظش حلإلظظخد٠ش حٌمخ١ٔٛٔش ٚحٌّؼخ١٠ش

 .  ء١ٌٍّٕخ حٌشّخ١ٌش حٌظٛعؼش

 

  د٠غّزش خلاي حلإعزخ١ٔش حٌذىِٛش ِٓ طشخ١ض ػٍٝ حٌذظٛي رؼذ ِئطّش ػمذ طُ د١غ

  .جذ٠ذس دخ٠ٚخص ِذطش أشخء ػ١ٍّش رزذء عظغّخ حٌظٟ حٌّٛحطفخص ٌمزٛي 2023

 

 - حٌظجش٠ف) طشًّ ٚحٌظٟ ٌٍّششٚع حلأعخع١ش ح١ٌّضح١ٔش طجخٚصصPAV  ٌـ ٚفمخ  ٚ

 .دٚلاس ١ٍِْٛ ٧٦٢ ِٓ أوؼش ( حٌٍّت - حٌشط١ف

 

 حٌظٟٚ " حٌؼًّ اٌٝ حٌّغظذحَ حٌٕمً خطش " ٌظط٠ٛش سٚجض لذ PAV أْ رخٌزوش ٚحٌجذ٠ش

 .حلإٔزؼخػخص ِٓ خخ١ٌش ِٕطمش اٌٝ ح١ٌّٕخء طذ٠ًٛ اٌٝ طٙذف

  Valencia ًٍُاءب يُالصت لإَشاء يحطت حاوٌاث جذٌذة :إسباٍَا 

 2023دٌسًبز   14

https://www.porttechnology.org/news/port-of-valencia-witnesses-export-freight-rates-

growth-in-november/ 
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Port of Valencia approves tender for new container terminal 

22 Dec 2023 

https://www.porttechnology.org/news/port-of-valencia-approves-the-specifications-for-

the-tender- for-the-new-terminal/ 

The Council Port Authority of Valencia (PAV) has approved in an Extraordinary 

Board of Directors meeting the specifications that comprise the legal and economic 

criteria for the tender of the new terminal. 

 

This new terminal will reportedly be located in the northern expansion of PAV. 

 

This conference was convened after the PAV received the contracting authorisation 

from the Spanish Government on 19 December, so that it could accept the 

specifications that will allow it to begin the process leading to the building of the 

new container terminal. 

 

“We have got down to work, there is not a minute to lose,” emphasised Mar Chao, 

President of the PAV after the end of the meeting. 

 

According to PAV, the basic tender budget for the new terminal construction project 

(dredging, quay, and consolidated fill) is more than €660 million ($726 million). 

 

The new terminal project mentioned in the tender papers accepted was reportedly 

approved by the PAV Board of Directors at its meeting on 2 December 2022. 

 

In October, PAV promoted the development of a „Sustainable Transport to Work 

Plan' that aims to turn the port into an emission-free area. 

 

More recently, PAV reported that traffic climbed by 19.31 per cent in November  
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Agreements 

 الإتفالٍاث



23 

 ِمخٚي ِغ حلأجً ؽ٠ًٛ ػمذ ػٍٝ حٌذظٛي ػٓ حٌٕش٠ٚج١ش Island Offshore ششوش أػٍٕض

١ض -  "Condor"  حٌزذش٠ش حٌّٕشآص دػُ عف١ٕش عظخذحَلإ ٔش٠ٚجٟ  حٌزٕخء أػّخي فٟ  - 2014 ػخَ رٕ 

 .ٞحٌزذش

 

 ٌظشغ١ً رذٛػظ١ٓ ِجٙضس رٕخء وغف١ٕش حٌغف١ٕش عظخذحَا ٚع١ظُ 2024 ػخَ خش٠ف فٟ حٌؼمذ ٠زذأ

  .أوزش رطخس٠خص ٚدضِش ٌٍطخثشحص ِٚٙزؾ رذش٠ش ٚسحفؼش(ROVs)  رؼذ ػٓ حٌّخء طذض حٌّشوزخص

 

 خلاي ٔش٠ٚج١ش ِششٚػخص اٌٝ رخلإػخفش ػذ٠ذس ٌغٕٛحص حٌزش٠طخٟٔ حٌمطخع فٟ "Condor" ػٍّض

 : فٟ ٚحٌّظّؼٍش حٌجذ٠ذس ٌّّٙظٙخ طذ٠ٍٛٙخ ح٢ْ ٚع١ظُ 2022

حٌذحخ١ٍش حٌظج١ٙضحص رٌه فٟ رّخ ٌٍغف١ٕش حلأٚعؾ حٌمغُ طّذ٠ذ 

رؼذ ػٓ حٌّخء طذض ٌّشوزخص دٛع رٕخء 

ًرٕخء دٛع فٟ حٌغف١ٕش طذ٠ٛ Myklebust  2024 عزظّزش فٟ ٚطغ١ٍّٙخ 

 

 طى١١ف فٟ خزشطٗ ػٓ Island Offshore Management ٌششوش حلإدحسٞ حٌّذ٠ش طشح ٚلذ

 حٌّزخدسس ِٓ ٠ٕزغ أخشٜ لأٔشطش حلإِذحد عفٓ ادذٜ طذ٠ًٛ ْٚأ ٚجزحرش جذ٠ذس ٌمطخػخص حٌغفٓ

 . حٌّٕظّش فٟ حٌؼخ١ٌش حٌّٙخسحص رٚٞ ٚحٌّٛظف١ٓ حلإرذحػٟ ٚحٌظفى١ش

 

 رٍغٚ 2024 َػخ دظٝ رؼمٛد ِئِٕش ِؼظّٙخ عف١ٕش 21 طذ٠ش  Island Offshore أْ رخٌزوش ٚحٌجذ٠ش

 ِغ ،2023 ػخَ ػٓ ٚرٌه طمش٠زخ   ٔش٠ٚج١ش وشٚٔش ١ٍِخس 2.3 ِٓ ٠مشد ِخ ػخثذ ِٓ حٌششوش دممظٗ ِخ

 . ٪93 دٛحٌٟ ٠زٍغ ٌلأعطٛي وٍٟ عظخذحَا ِؼذي

 ستخذاو سفٍُتبؼمذ طىٌم الأجم لإ  Island Offshoreفىس: انُزوٌج 

"Condor"  ينهبُاء انبحز 
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Island Offshore has secured long-term employment with an undisclosed 

Norwegian contractor for the 2014-built offshore support vessel Island Condor. 

The contract starts in the autumn of 2024, utilising the unit as a construction 

vessel equipped with two remotely operated underwater vehicles (ROVs), an 

offshore crane, a helideck, and a larger battery pack. 

The Island Condor has worked as a walk-to-work vessel in the British sector 

for many years, apart from Norwegian projects in the past year and it will now 

be converted for its next assignment. The ship’s midsection, including interior 

fittings, will be extended, and an ROV hangar will be built. The vessel will be 

converted at Myklebust Yard and delivered in September 2024. 

“We have good experience in adapting ships to new and attractive segments. 

The conversion of one of our supply vessels for other activities results from 

initiative, innovative thinking, and highly skilled employees in the 

organisation,” said Tommy Walaunet managing director of Island Offshore 

Management. 

Island Offshore operates 21 vessels, most well secured with work into 2024. 

The company is expected to achieve a turnover of NOK2.3bn in 2023, with a 

total fleet utilisation of around 93% so far this year. 

 
 

 

Norway - Island Offshore wins long-term vessel contract 

26 Dec 2023 
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